

適用於社會項目的主要政府資助計劃概覽

(截至2018年10月底情況)

	社會創新及創業發展基金	伙伴倡自強社區協作計劃	創業展才能計劃	社區投資共享基金	攜手扶弱基金 ¹	活化歷史建築伙伴計劃	創科生活基金
相關決策局/部門	效率促進辦公室	民政事務總署	社會福利署	勞工及福利局	社會福利署	發展局	創新及科技局
主要目標	建立和支持能吸引、啟發和培育社會創業精神的計劃和試驗項目，透過社會創新，冀能產生社會效益，建立社會資本，以推動香港的扶貧工作。	旨在提供種子基金予合資格機構成立社會企業，以推動可持續的地區扶貧工作，特別是協助社會上的弱勢社群自力更生和更有效地融入社區。	透過以市場導向為主的方式，以及直接創造更多就業機會，改善殘疾人士的就業情況。透過撥款資助作為起動基金，以協助申請機構開設小型企業／業務，確保殘疾人士可在經細心安排而且氣氛融洽的工作環境中真正就業。	推動社區參與，鼓勵市民守望相助，互相支持，促進社會融合，並加強社區網絡以及鼓勵和促進不同性質的機構互相合作，以建立社會網絡和推行社區支援計劃。	鼓勵非政府福利機構擴展網絡，以爭取商業機構參與扶弱工作；同時鼓勵商界承擔更大的企業社會責任，合力建立一個團結和諧、充滿愛心的社會。	保存歷史建築，以創新的方法予以善用，把歷史建築改建成為獨一無二的文化地標，以推動市民積極參與保育歷史建築，並創造就業機會，特別是在地區層面方面。	資助令市民日常生活更方便、舒適及安全，或照顧特殊社群需要的創新及科技項目。
申請機構性質 ²	1	2 3 ³	2	2 3 4 5 6 7 ⁴	2 5 6 ⁵	2	6 7
撥款形式	資助和配對資助 ⁶	資助	資助	資助	配對資助	資助	資助
每宗申請最高可獲撥款	沒有預設款額	300 萬元	300 萬元	沒有預設款額	300 萬元 ⁷	500 萬元 ⁸	500 萬元 ⁹
最長資助期	沒有預設最長資助期	3 年	3 年	3 年	沒有預設最長資助期	沒有預設最長資助期	3 年 ¹⁰
盈餘處理要求 ¹¹	A	B	C	C	C	C	C
資助項目階段	意念醞釀、原型、初創和擴大規模	初創和擴大規模	初創	不適用	不適用	初創	不適用
網頁二維碼							

1: 包括課餘學習及支援項目專款

2: 1 所有法律實體(意念醞釀及原型項目亦可供個人申請)

2 根據香港特別行政區法例註冊的機構，並需為根據《稅務條例》第88條獲豁免繳稅的慈善機構

3 已根據香港特別行政區法例註冊的機構，並為非牟利機構或社會企業

4 私營公司或社團

5 公營中小學

6 社會福利署資助的非政府機構

7 公共機構、專業團體或工商組織

3: 成立了最少一年

4: 個人及政府機構除外

5: 只有提供福利服務的慈善機構才符合資格申請

6: 現時社創基金的撥款形式包括資助和配對資助，亦會考慮其他撥款形式，包括信貸保證或股本投資等

7: 恆常項目和專款項目每宗申請最高可獲撥款分別為200萬元和300萬元

8: 500萬元乃用以應付社會企業的開辦成本和最多在首兩年營運期間出現的赤字。此外，受助機構只需繳付象徵式租金。如獲批准，政府會另行資助大型翻新工程的費用。

9: 每宗申請最高可獲撥款為項目總開支的90%或港幣500萬元，以較低者為準

10: 第一年項目開發階段及隨後兩年項目營運階段

11: A 獲資助機構可分派不多於項目的年度可分派利潤的35%作為紅利

B 如獲資助機構事先得政府批准及符合特定條件，則可獲批准分派不多於項目的年度可分派利潤的20%

C 不牟利或100%再投資

*以上內容或在任何時間及沒有事先通知之下更改。

在作出任何決定前，請先參閱各政府資助計劃的最新公布或刊物。

由社創基金製作

Summary of Major Government Funds for the Social Sector

[As at end October 2018]

	Social Innovation and Entrepreneurship Development Fund [SIE Fund]	Enhancing Self-Reliance Through District Partnership Programme [ESR]	Enhancing Employment of People with Disabilities through Small Enterprise [3E Project]	Community Investment and Inclusion Fund [CIIF]	Partnership Fund for the Disadvantaged [PFD] ¹	Revitalising Historic Buildings Through Partnership Scheme [Revitalisation Scheme]	Innovation and Technology Fund for Better Living [FBL]
Responsible B/D	Efficiency Office	Home Affairs Department	Social Welfare Department	Labour and Welfare Bureau	Social Welfare Department	Development Bureau	Innovation and Technology Bureau
Main Objectives	To establish or support schemes and experiments with a view to attracting, inspiring or nurturing social entrepreneurship to develop innovations that aim at creating social impact and build social capital for supporting poverty relief in Hong Kong.	To promote sustainable poverty prevention and alleviation efforts at the district level that help enhance self-reliance and social integration of the socially disadvantaged groups, by providing seed grants for eligible organisations to set up social enterprises.	To enhance the employment of persons with disabilities through market-driven approach and direct creation of more work opportunities through the payment of grants as seed money and to support the creation of small enterprises/businesses to ensure persons with disabilities can enjoy genuine employment in a carefully planned and sympathetic working environment.	To promote community participation, mutual assistance, support and social inclusion through strengthened community networks in the community and to encourage and facilitate cooperation between organisations of different nature, as well as cross-sectoral collaboration, in social networking and community support projects.	To incentivise the welfare sector to expand their network in seeking and securing corporate participation; and to encourage the business sector to take up more corporate social responsibility for creating a cohesive, inclusive and caring society.	To preserve and transform historic buildings into unique cultural landmarks for good and innovative use with active public participation, and create job opportunities in particular at the district level.	To fund innovation and technology projects which will make people's daily living more convenient, comfortable and safer, or address the needs of specific community groups.
Eligibility²	1	2 3 ³	2	2 3 4 5 6 7 ⁴	2 5 6	2	6 7
Nature of Fund	Grants and Matching Grants ⁶	Grants	Grants	Grants	Matching Grants	Grants	Grants
Funding Ceiling Per Application	Not Pre-determined	\$3 million	\$3 million	Not Pre-determined	\$3 million ⁷	\$5 million ⁸	\$5 million ⁹
Maximum Funding Period	No Pre-defined Period	3 years	3 years	3 years	No Pre-defined Period	No Pre-defined Period	3 years ¹⁰
Profit Handling¹¹	A	B	C	C	C	C	C
Stages in Business Or Project Cycle	Idea Generation, Prototype, Start-up and Scale-up	Start-up and Scale-up	Start-up	Not Applicable	Not Applicable	Start-up	Not Applicable
Website	www.sie.gov.hk	www.esr.gov.hk	www.swd.gov.hk/en/index/site_pubsvc/page_rehab/sub_listofserv/id_employment/id_enhancinge/	www.ciif.gov.hk	www.swd.gov.hk/en/index/site_pubsvc/page_supportser/sub_partnership/	www.heritage.gov.hk	fbl.itb.gov.hk

1: Including Dedicated Portion for Implementing After-school Learning and Support Programmes

2: 1 All legal entities (plus individuals for idea generation and prototype projects)

2 Organisations registered under the laws of the Hong Kong Special Administrative Region (HKSAR) which are charitable institutions being tax-exempt under section 88 of the Inland Revenue Ordinance

3 Organisations registered under the laws of the HKSAR which are non-profit-making organisations or social enterprises

4 Private companies or societies

5 Public sector primary or secondary schools

6 Social Welfare Department subvented non-governmental organisations

7 Public bodies, professional bodies or trade associations

3: Established for at least one year

4: Except individuals and government agencies

5: Only charitable institutions providing welfare services are eligible to apply

6: The current forms of financial support under the SIE Fund include grants and matching grants.

Other forms such as loan guarantee or equity investment may also be considered

7: The funding ceilings per application for regular portion and dedicated portion are \$2 million and \$3 million respectively

8: \$5 million is for starting costs and operating deficits of the first 2 years of the social enterprise. Besides, grantee can enjoy nominal rental. Capital funding for major renovation works will be funded by the Government separately subject to approval

9: The funding ceiling per application is 90% of the total project cost or \$5 million, whichever is the less

10: 1st year project development stage and subsequent 2-year project running stage

11: A Allow distribution not more than 35% of annual distributable profit from the project

B Allow distribution not more than 20% of annual distributable profit from the project

with prior approval of the Government and upon fulfilment of certain conditions

C Should not be profit-making or 100% reinvestment of profit into the project

*The information contained herein may change without prior notice at any time. Please refer to the latest announcements or publications of respective government funds before any decision making.